
Protok6l nr XXVIII / 08

z XXVIII sesji Rady Miasta i Gminy Czerniejewo 230 grudnia 2008 roku.

Obrady prowadzil Przewodnicz4ey Rady Miasta i Gminy Czerniejewo Tadeusz Szymanek

Miejsce obrad: sala sesyjna Urzgdu Miasta i Gminy Czerniejewo, ul. Poznariska 8.

1. Otwarcie sesji.

Przewodniczqcy Rady otworzyL XXVIII sesjg Rady Miasta i Gminy Czerniejewo o godz. 1403,
przywitaN, Pani i Pan6w Radnych, Panie Burmistrz DanutE Grychowsk4 Zastppcp Burmistrza Pana
Zbigruewa Sujaka, Pani4 Skarbnik JulitE Rybak, Pani4 mecenas MaNgoruatg LeSn4 kierownik6w
jednostek orgarizacyjnych i kierownik6w dziat6w Urzpdu Miasta i Gminy Czemiejewo: Pani4
Emilig Banaszak, Pana Henryka Cznneckiego, Paniq LidiE Szczpsn4 Pani4 BoZeng Buczkowskq
PaniqMalgorzatE Walery, Radnego Powiatu GnieZnieriskiego PanaZbigniewa Brgklewicza, Pana
Juliana Pawlowskiego Komendanta Policji w Czerniejewie, przedstawicieli gminy do Izb
Rolniczych Pana Andrzeja Szydlarka i Adama Kachniarua. Paristwa Sohys6w (lista obecnoflci -

stanowi zal. nr I), przedstawiciela prasy, przedstawicielki GnieZnieriskiej Agencji Rozwoju
Gospodarc zego i mieszkaric6w gminy.

2. Stwierdzenie kworum.

Przewodniczqcy Rady stwierdzil, 2e na sesji, wg listy obecnoSci, jest obecnych 13 Radnych - lista
obecnoSci - stanowi zal. nr 2. Brak radnych: T. Gleby i S. Nowickiego. Rada byla wladna do
podejmowania uchwal i decy4i.

3. Przedstawienie porz4dku obrad.

Glos zabrala Pani Burmistrz, kt6ra wnioskowala o wycofanie zporzqdl<rt obrad punktu 8
dotyczqcego podjgcia uchwaly w sprawie wprowadzeniazmian do budZetu na rok 2008 z uwagi na
brak zmian do budzetu.

Przewodniczqcy Rady poddal pod glosowanie wycofanie zporzqdku obrad punktu 8.

Radni 13 glosami ,,za" wniosek przyjEli.

Porz4dek obrad z 17.12.2008r. - stanowi zal. nr 3.

Przewodni czqcy Rady przedstawil porzqdek obrad po zmianie:
l. Otwarcie sesji
2. Stwierdzenie kworum
3. Przedstawienie porz4dku obrad
4. Informacja Przewodniczqcego Rady o dzialariach podejmowanych w okresie

miEdzysesyjnym
Sprawozdanie z dzialalnofici Burmistrza w okresie migdzysesyjnym, zwlaszcza
z wykonania uchwal Rady irealizaqi wniosk6w
PodjEcie uchwaly w sprawie przyjpcia Strategii Rozwi4Tywania Problem6w Spolecznych
Gminy Czerniejewo nalata2009 - 2013

7. PodjEcie uchwaly w sprawie ustalenia wydatk6w, kt6re nie wygasaj4 z uplywem roku
budzetowego 2008r.

8. PodjEcie uchwaly w sprawie uchwalenia budzetu na 2009 rok
9. Interpelacje, zapytania radnych i soltys6w
1 0. Odpowiedzi na zapfianra
11. Wolne glosy, wnioski i informacje

5 .

6.



12. Zar*ruEcie sesji.

NastEpnie Przewodniczqcy Rady poddal zmieniony porz4dek obrad pod glosowanie jawne,
bezwzglpdn4wiEkszosci4glos6w. Rada 13 glosami ,,zd'porzqdek obrad przyjgla.

4.Informacja Przewodnicz4cego Rady o dzia\aniach podejmowanych w okresie
mipdzysesyjnym.

Przewodniczqcy Rady zloZyt informacjg zdzialalnofici-jej trei6 stanowi zal. nr 4.

5. Sprawozdanie z dzialalnoSci Burmistrza w okresie mipdrysesyjnym, nnNaszcza
z wykonania uchwal Rady i realizacji wnioskr6w.

Pani Burmistrz skladaj4c sprawozdanie z ostatniej sesji powiedziala, Le dvwdziesta si6dma sesja
Rady Miasta i Gminy Czerniejewo odbyla sig 17 grudnia 2008r. w sali sesyjnej Urzgdu Miasta
i Gminy Czemiejewo i Rada uchwalila wszystkie zaproponowane uchwaly, kt6re po podpisaniu
zostaly dostarczone Panu Wojewodzie do Wydzialu Prawnego i Nadzoru 23 grudnia tego roku.
Uchwaly do publikacji w Dzienniku Urzgdowym Wojew6dztwa Wielkopolskiego fiv,nie| 23
grudnia br. dostarczono do redakcji celem ich publikacji. Wszystkie podjEte uchwaly zostaLy
zarrieszczone na stronie internetowej Urzgdu, wywieszone na tablicy ogloszeri w tJrzEdzie,
a ponadto posiadaj4te uchwaly merytoryczni pracownicy do realizacji. Uttrwily w sprawie: d-oplat
do taryfy PrzedsiEbiorstwa Wodoci4g6w i Kanalizacji Sp. z o. o. w GnieZnie za zbiorcwe
zaopatrzenie w wodE na terenie Gminy Czerniejewo oraz zatwierdzenia taryf za zbiorowe
odprowadzanie Sciek6w na terenie Gminy Czerniejewo zostan4 podane do publicznej wiadomoSci
poprzez ogloszenie ich treSci w prasie lokalnej. Natomiast od 1 lutego 2009 roku ww. uchwaly
bgdqrealizowane w referacie Rolnictwa i Infrastruktury
Odno5nie uchwaly w sprawie przyjgcia Gminnego Programu Rozwi4Tywania Problem6w
Alkoholowych na rok 2009 Pani Burmistrz poinformowala, 2e napierwszym posiedzeniu Komisji
w 2009 roku, czyli 5 stycznia uchwala zostanie przedstawiona czlonkom Komisji przy :udziale
przedstawicieli Zespol6w Szk6t z terenu gminy Czerniejewo oraz wszystkich podmiot6w
wsp6lpracuj4cych przy realizaqi Programu. Bedq om6wione zasady rcalizacj| wsp6lpracy
z MOPS oraz Policj q. Zostanq rozpisane terminy kontroli plac6wek handluj4cych alkoholem.
Uchwalq w sprawie przystqpienia do realizacji zadania pn. ,,System unieszkodliwiania odpad6w
komunalnych dla gmin objgtych POROZUMIENIEM wraz z budowq Zaldadu Zagospodarowania
Odpad6w w Lulkowie" przekazano do UrzEdu Miejskiego w Gnie2nie. Bgdzie ona dot4czona do
wniosku o dofinansowanie przedmiotowego zadania. Zabezpieczone w budZecie gminy Srodki na
2009 rok w wysokoSci 35.425 zN.otychbpdqprzeznaczone na wykonanie niezbEdnej dokumentacji
technicznej. Uchwalg w sprawie przeksztaLcenia i nadania Statutu samorz4dowej inst5rtucji kultury
pod nazwq Biblioteka Publiczna Miasta i Gminy w Czerniejewie przekazano Pani Dyrektor
Biblioteki Publicznej oraz Wojew6dzkiej Bibliotece i Centrum Animacji w Poznaniu. Uchwala
w sprawie Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy
Czemiejewo na lata 2009 -2013 zacznie obowi4zywa6 po uplywie 14 dni od chwili ogloszenia jej
w Dzienniku Urzgdowym. Po podpisaniu uchwaly w sprawie wprowadzenta zmian do budzetu na
2008 rok przeslano j4do RIO w Poznaniu i przystqpiono do jej rcalizacji.

Nastqpnie Pani Burmistrz poinformowala, 2e w ostatnim okresie uczestniczylaw nastEpuj4cych
spotkaniach i uroczystoSciach:
- 18 grudnia uczestniczylaw uroczysto5ci choinkowej w Przedszkolu w Zydowie
- 19 grudnia w spotkaniu z Soltysami podczas kt6rego przedstawiono projekcjE multimedialnq

wsp6lnych dokonari i ustalono terminy zebrahwiejskich
- 19 grudnia w spotkaniu oplatkowym podsumowuj4cym rok kalendarzory w Zespole Szk6l

Publicznych w Czerniejewie orazw podobnym spotkaniu w ZSP w Zydowie. Tego samego
dnia w Pobiedziskach odbylo sip spotkanie podsumowuj4ce program Kapital Ludzki
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- 24 grudnia MOPS przy pomocy sponsoraPana Rajmunda G4siorka zorganizowal WigiliE dla
os6b samotnych

- 28 grudnia w uroczystoSciach 90. Rocznicy wybuchu Powstania Wielkopolskiego.

Na salg przybylPan Radny T. Gleba o godz. 1427,w obradach uczestniczylo 14 Radnych.

Zebrarrym przedstawiono prezentacj E multimedialn4 podsumowuj qc4 rok 2008.

6. Podjgcie uchwaty w sprawie przyjpcia Strategii Rozrvi4zywania Problem6w Spolecznych
Gminy Czerniejewo na lata 2009 -2013.

Przewodniczqcy Rady wspomnial, ze projekt uchwaly byl omawiany na wsp6lnym posiedzeniu
Komisji Rady 22 grudnia br.

Pani E. Banaszak Kierownik Miejskiego OSrodka Pomocy Spolecznej w Czemiejewie
przedstawiaj4c Strategig powiedziala, 2e jej opracowanie przyjpcie jest wskazane w ustawie. Taki
dokument jest niezbgdny, aby m6c ubiega6 siE o Srodki z europejskich funduszy spolecznych. W
wigkszoSci przypadk6w aplikacja do funduszy jest uwarunkowana wdroZeniem lokalnych strategii
rozwiqzywania problem6w spolecznych. Strategia okreSla najwa:Zniejsze kierunki dzialania, kt6re
rnle?y zrealizowa{ by m6c pomaga6 rodzinom w przezrycigzaniu trudnych sytuacji zyciowych.
Byla ona opracowana przez GnieZnierisk4 Agencjq Rozwoju Gospodarczego i szeroko omawiana
na wsp6lnym posiedzeniu Komisji 22 grudnia. Projekt uchwaly uzyskal pozytywnqopinip.

Wiceprzewodniczqca Rady K.G6rka odczytala uchwalg nr XXVIIII 164 108 - jej trei6 stanowi zal.
nr 5.

Przewodniczqcy Rady poddal uchwalg pod glosowanie. Rada 14 glosami ,,2a" 1)chwalgprzyj$a.

7. Podjgcie uchwaty w sprawie wydatk6w, kt6re nie wygasaj4 z uptywem roku bud2etowego
2008.

Przewodniczqcy Rady przypomnial, 2e projekt uchwaly byl omawiany na wsp6lnym posiedzeniu
Komisji Rady 22 grudnia 2008 roku.

Pani Skarbnik Julita Rybak powiedziala, 2e projekt zostaN szczegotowo om6wiony, ale dla
przypomnienia podala, i2 przenoszone siq 3 zadania na 2009 rok. Srodki finansowe bEdq
umieszczone na specjalnym subkoncie. Te zadariato:

I / dokument acja zwiqzana z planalrti zagospodarowania przestrzennego,

2l adaptacja budynku domu socjalnym w Zydowie na przedszkole, Swietlicg Srodowiskowq i salE
widowiskowq

3/ budowa sieci kanalizacji sanitarnej zprzylqczarri w mieScie Czerniejewo.

W zalqczniku nr I wymieniono poszczeg6lne zadania i okreSlono kwoty. Og6lem kwota
wydatk6w, kt6re przechodzqnanastEpny rok, jako wydatki niewygasajece, wynosi83L266,77 zN.

Wiceprzewodniczqca Rady odczytala uchwalE nr XXVIillI65l08 - jej treit stanowi zal. nr 6.

Przewodniczqcy Rady poddal uchwalg pod glosowanie. Rada 14 glosami ,,2a" vchwalEprzyjpla.

Przewodniczqcy Rady powital Pani4D. Winiarsk4 Przewodniczqca Rady Powiatu GnieZniefskiego
oraz P ana Dariusza P ilaka Wicestaro stE Powiatu GnieZnieriski e go.

8. Podjgcie uchwaly w sprawie uchwalenia budZetu na rok 2009.

Pani4Burmistrz zabrala glos - treit wystryienia stanowi zalqcznik nr 7.



Radny SN. Zak'rzewski zapytal o prognozg kwotE dlugu gminy Czemiejewo, gdzie w 2018 roku
w punkcie 6.1 i 6.2jest zapis o p6lmilionowym dlugu, a wczeSniejsze tabele wykazuje, Ze ten dlug
byl splacony. Zdaniem Radnego zapis powinien byi ,,0"

Pani Skarbnik odpowiedziala,2e w 2018 roku koriczymy splatE dlugu i powinno byd ,,0".

Radny SN. Zak'rzewski zauwazyl, 2e w dziale 600 na drogi publiczne gminne zaplanowano 70.000
zN, natomiast w dziale 921 na pozostalq dzialalnoSd, wydatki przeznaczone na dzialalnoS6
kulturaln4 dla mieszkaric6w gminy, przeznaczono 75.000 zl. Radny stwierdzil, 2e chyba proporcja
powinna byd inna i wyrazil nadziejp, i2 w ci4gu roku budzetowego nie bgdzie wydane 75.000 zl,
a Srodki zostan4 przesunigte na inne cele, chodby na drogi. Taka kwota na drogi jest uzasadniona
dlatego, 2e bgdzie wykonywan a kanalizacj a.

Pani Burmistrz odpowiedziala, 2e dysponuje materialem ze szczeg6lowym rozbiciem na
poszczeg6lne zadania zwiqzane z promocj4. Je5li s4 sugestie rcalizacji w ci4gu roku jakiegoS
zadaria to bEdziemy szukad Srodk6w. SygnalizowaliSmy na posiedzeniach Komisji o zloaonym
wniosku do FOGR na wykonanie drogi Kosowo -Zydowo.

Pani Skarbnik powiedziala, 2e tworuqc projekt budzetu nie bylo uchwaly z wiqzan€1 z podpisaniem
porozumienia migdzygminnego w Lulkowie, dlatego teL to zadanie w kwocie 35.425 zl nie by\o
wpisane do WPI. W zalqczniku nr 5 dopisany zostaje punkt 6: ,,Budowa ZakJadu
Zagospodarowania Odpad6w w Lulkowie - Porozumienie Mipdzygminne". Jest to zadanie
rozlohone na kilka lat i musi sigznale26 w WPI.
Przewodniczqcy Rady powiedzia| ze projekt budZetu
poszczeg6lnych Komisji Rady i tak:
- Komisja Gospodarki Rolnej, Komunalnej , Przestrzennej

budzetem 24 listopada 2008 roku,
- Komisja Budzetu i Finans6w oraz Promocji Gminy oraz Komisja Rewizyjna obradowaly

8 grudnia 2008 roku,
- Komisji OSwiaty, Wychowania, Zdrowia i Opieki Spolecznej omawiala projekt budzetu 9

grudnia 2008 roku.
Przewodniczqcy Rady wspomnial,2e od Paristwa Przewodniczqcych otrzymal pozytywne opinie na
temat projektu uchwaly budzetowej - trefci opinii stanowiqzalqcznik nr 8.

Wiceprzewodniczqca Rady odczytala UchwalE 471171095212008 Skladu Orzekaj1cego RIO
w Poznaniu z dnia 5 grudnia 2008 roku o projekcie budzetu - jej treit stanowi zal. nr 9.

Przewodniczqcy Rady poddat pod glosowanie poprawkE do zalqcznika nr 5 projektu uchwaly
budzetowej.

W wyniku glosowania Rada 14 glosami ,,2a" poprawkgprzyj7la.

Wiceprzewodniczqca Rady odczytala uchwalg nr XXVIII1166108 - jej treit stanowi zal. nr 10.

Odbylo siE glosowanie jawne. Rada 14 glosami ,,2a" uehwalEprzyjpla.

9 . Interpelacje, zapytania radnych i soltys6w.

Przewodniczqcy Rady powital przybylego na sesjg ksiEdzaproboszcza Adarna Kapka.

1 O.Odpowiedzi na zapytania.

ll.Wolne glosy, wnioski i informacje.

Pani D. Winiarska pogratulowala jednogloSnie uchwalonego budzetu. Wspomniala, 2e Rada
Powiatu uchwalila budzet deficytem 8 milionowym, Rada Gminy Niechanowo podejmowala
budzet z 4 milionowym deficytem, a Czemiejewo tylko 3 miliony deficytu. Budzet jest ambitny
i dobrze siE stalo, Ze jednogloSnie zadecydowano o jego przyjgciu, gdyL to jest gwarantem jego

byl omarviany na posiedzeniach

i Ochrony Srodowiska obradowala na



p62niejszej rcalizacji. Pani Przewodniczqca podziqkowala za bardzo dobr4 wsp6lpracA

w mijaj4cym roku wladzom gminy oraz za okazanq ZyczliwoS| i wyrazi\a nadziejE na dobr4

wsp6lprac9 w roku nastgpnym.

Pan Wicestarosta D. Pilak powiedzial, 2e sesja poSwiEcona budzetowi jest najwaZniejszqw roku.

Tak przygotowany budZet znalazN poparcie w Radzie. Wiele czasv i wysitku pochlania

przygotowanie budzetu, aby go przedstawi6 Radzie, ale kazdy budZet pokazuje tez kierunki w jakq

stronE dana gmina idzie. W Czemiejewie wiele siE dokonalo jeSli chodzi o jakoS6 Zycia, bo na

pewno gazyfikacja miasta i gminy powoduje, Ze jakoS6 Zyciazmienia siE na v,ryAszy standard. W

SIud ,u tym id4 nowe vr,yzwania i te znajduj4 odzwierciedlenie w dokumentach budzetowych.

Zadanianie s4latwe, a Srodki do pozyskania nie spotykaj4 sip z uznartiem samorz4du, bo walka o

nie jest coraz trudniejsza i jest ich coruz mniej. Wyznaczono sobie priorytety, kt6re bqd4

realizowane. Przyjgcie budzetu jednogloSnie jest dobre, bo podjgto duz4 odpowiedzialnoSd, w

imieniu wybor6w i jako Rady, aby wladze gminy wspiera6 i stawiai im zadaria, po to, by caly

wzqdrcalizowaLi spelnial sip coraz lepiej. Nastgpnie Pan Wicestarosta rownie2 w imieniu Zatzqdu

Powiatu GnieZnieriskiego pogratulowal sukcesu i na rgce Pani Burmistrz zloLryl okolicznoSciow4

wi4zankg kwiat6w. Za pracq i pewne inicjatywy w 2008 roku podejmowane na tzecz, chociazby

sluZby zdr owia, podzipkowal.

Radny Zb. Brpklewicz dolqczyl siq do gratulacji odnoSnie jednomySlnoSci przyjEcia budzetu otaz

zlo Zyt 2y czenia nowo ro czne.

Przewodniczqcy Rady pogratulowal Pani Burmistrzbudhetu i obiecal,2e ze strony Rady Gminy

bgdzie przyjazne dzialanie dla dobra nas wszystkich, abySmy zyli w pigknej i kwitnqcej gminie.

NastEpnie Przewodniczqcy Rady podzigkowal za caly rok pracy Pani Burmistrz, pracownikom

urzgdu za przygotowanie merytoryczne uchwal, kierownikom jednostek orgarizacyjnych za

wsp6lprac9 z p1ad4 Paristwu Soltysom za pomoc i wszystkim, kt6rzy s4. z Radq oraz

priedslawicielowi prasy z dobre slowo. Serdeczne slowa podzigkowania Przewodnicz4cy Rady

skierowal do Radnych, a na koniec Wszystkim zloZyl 2y czenra noworoczne.

l2.Zamknigcie sesji.

przewodniczqay Rady zarrirlnfi XXVIII sesjg Rady Miasta i Gminy Czemiejewo o godz. 15:55

dzigkuj 4c Wszystkim za przyby cie.

Zakohczono protok6l z obrad, kt6ry zawiera 5 stron i l0 zalqcznik6w. Protok6lowala Renata

Simifska inspektor ds. obslugi Biura Rady.

Szczegfilowy zapis audio z sesji jest dostqpny na stronie www.czernie.iewo.com.pl.

Wszystkie zalqczniki sq dostqtrtne w Biurze Rady.

P r z e w o d n
Rady  M ias


